
Vijfde zondag door het jaar: 4 februari 2024 
Job 7,1-7 en Marcus 1, 29-39 

 
VERKONDIGING 
In de eerste lezing van deze zondag zijn we Job tegengekomen. En die figuur van Job doet ons 
zeker niet alleen herinneren aan een ver verleden. Wie zijn ogen en zijn hart opent ontmoet 
mensen die – zoals Job – leven tussen hoop en vrees, ja die de wanhoop nabij zijn. Van de 
brandhaarden heden ten dagen worden ons nagenoeg dagelijks voorbeelden getoond. 
Oorlogsgeweld, armoede, natuurgeweld, vluchtend onderweg om maar enkele thema’s te 
noemen. ’s-Avonds hopen ze op de morgen en ’s-Morgens denken ze ‘was het maar avond’. 
In zo’n situatie is het vooral veel twijfel welke de kop opsteekt: twijfel aan God, aan mensen, 
aan alles. In zo’n situatie is er eigenlijk niets waarop een mens kan terugvallen. 
Wat overblijft is doen wat Job ook heeft moeten leren: door alle vragen heen blijven hopen, 
hopen dat gerechtigheid geschiedt, hopen dat iemand opstaat en mensen boven zichzelf 
uittilt. 
Marcus laat ons ‘een dag uit het leven van Jezus ‘meemaken, een drukke dag, ook al is het 
sabbat. In de ochtend gaat Jezus naar de synagoge om er te prediken en een man van een 
boze geest te bevrijden. Vandaar gaat hij ‘regelrecht ‘naar de zieke schoonmoeder van 
Simon. ’s Avonds, wanneer de sabbat voorbij is, brengen mensen zieken en bezetenen naar 
hem toe. Nog tijdens de nacht staat hij weer op om op een eenzame plek te bidden. 
Wanneer dan opnieuw mensen achter hem aankomen, trekt hij meteen verder naar andere 
dorpen.  
Er zit tempo in het gebeuren, het is een komen en gaan van jewelste, van buiten naar binnen 
en van binnen naar buiten, van de stilte naar het woord en van het woord naar de stilte, van 
de synagoge naar de markt en van de markt naar de synagoge, van samen naar alleen en van 
alleen naar samen, van het bidden naar de hulpverlening en van de hulpverlening naar het 
bidden, van God naar de mensen en van de mensen naar God. 
Het optreden van Jezus heeft bij mensen de hoop aangewakkerd. Hij doet wat God graag 
ziet: mensen bevrijden die aan wanhoop ten prooi gevallen zijn; mensen genezen die ziek 
zijn geworden van ellende; mensen helpen opstaan die gestruikeld zijn in hun leven; mensen 
leefruimte geven die opgesloten zitten in zichzelf.; mensen hoop geven, perspectief op een 
nieuw leven. Jezus deed dit door mensen het vertrouwen in zichzelf terug te geven. 
De genezing van de schoonmoeder van Simon, die later Petrus wordt genoemd is typerend 
voor Jezus. Hij gaat naar haar toe, neemt haar bij de hand en doet haar opstaan. 
En als we dan daar niet blijven steken  maar verder lezen in het verhaal dan staat er: toen 
verliet de koorts haar en zij begon voor hen te zorgen. Ze werd vrij van al datgene wat haar 
zo in beslag nam en haar te neer drukte. We horen wat Jezus bij haar teweegbracht. Maar 
daar blijft het niet bij . We horen nog meer. Wat we hier lezen is wat we horen bij allen die 
Jezus ontmoet hebben. Wie geholpen wordt door Jezus gaat doen wat Jezus doet, anderen 
helpen, moed inspreken, hoop geven. Mensen die zelf het nodige hebben meegemaakt, 
kunnen mensen die gebukt gaan onder groot verdriet het beste begrijpen. 
In de donkere dagen van ons leven hebben wij mensen nodig die ons overeind helpen, ons 
bemoedigen, een sprankje licht in de duisternis brengen. Het is goed dat zij er zijn, zij 
openbaren immers op die momenten God in ons leven. Zij zijn als het ware verlengstukken 
van Jezus’ genezende en heilzame handen. Jezus gaat verder…..en alle zieken en lijdenden 
die daarna komen, vertrouwt hij aan ons toe met de opdracht: word op jouw beurt iemand 



die heil brengt voor mensen, iemand die Gods rijk gestalte laat krijgen door aandacht te 
hebben voor zwakke en lijdende mensen.  
Jezus begint aan een dag die een en al beweging is. Hij zoekt naar een evenwicht tussen 
mensen ontmoeten en God ontmoeten. In zijn ontmoetingen schenkt hij mensen nieuwe 
hoop. Hij laat mensen voelen dat er altijd een uitweg is uit verdriet en hij wijst de weg waar 
geluk gevonden kan worden.  
Als wij erin geloven lijkt zo’n weg ook voor ons te zij n uitgestippeld. Laten we ons er op 
begeven. 
 
Abt Denis Hendrickx 


